
 

  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: 26. januar 2021 
Tid: kl. 17.00 – 20:00  
Sted: TEAMS 

 
 

 

Afbud:  
Ingen afbud 

 
Referent:  
Søren Erdrup Hansen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand - nuværende 
 

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg - nuværende 
 

Elevrådsformand 
Hiranur Kartal/HK 
6. årgang 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand - nuværende 
 

Forældrerepræsentant  
Lasse Brommann/LB 

Elevrepræsentant 
Sonila Ramadani 
5. årgang 

Souschef  
Søren Erdrup Hansen/SH 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg – nuværende  
 

Suppleant 
Lene Gramberg Johanneson/LJ 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Forældrerepræsentant  
Styregruppen for skolebyggeri – 
nuværende  
Henrik Jessen/HJ 

Eksternt medlem 
Vakant 

Medarbejderrepræsentant 
Birgitte Gro Kjøng/BK 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 
 

1 min. Bemærkninger til seneste referat. 
Godkendelse af dagsorden. 
 

Ingen bemærkninger til referatet. 
Pkt. 3.5 udsættes. 
Dagsorden godkendt 

Elevrepræsentanternes punkt 

2  Eleverne møder ikke. 
 

Ingen bemærkninger 

Drøftelser 



3 
 
 
 

3.1  
0 min. 

Opsamling på SB-kurset d. 12. januar –     
                              Rammer og vilkår 
Opmærksomhedspunkter: 

- Skole-politikere 

- Styrelsesvedtægt  

- Lokal forretningsorden 

- Møderne 

- ”Skal”-opgaver 

- Princip – hvad er det? – herunder 

”skal”-principper 

- Budget  

- Det gode samarbejde 

- Årshjul 

Materialet vedlagt. 
 
Drøftelse: 

- Hvad gav kurset dig? 

- Hvad gav kurset os? 

- Har det ændret din/vores til SB-

arbejdet – engagementet? 

- Hvad betyder det for vores arbejde 

fremadrettet? 

- … 

-  

Lene Z: Godt og brugbart med mange gode opmærksomhedspunkter 
Carina: Godt - men burde have været placeret i august 
Karsten: Godt indhold, tilrettelagt og dejligt vi også selv lige fik lidt tid sammen. 
Mange gode emner som vi i vores bestyrelse også kan nyde godt af. Her også det 
fokus som “skolepolitikere”, som SB har i deres virke. 
Christina: Dejligt at oplægsholderne kom med eksempler, som virker brugbare i det 
daglige arbejde. 
Henrik: En god aften, og vigtigt at huske på de ting som SB har som SKAL- opgaver, 
herunder “skal - principper” 
 
Beslutning: 
Karsten og Søren laver oplæg til den videre drøftelse. Her skal også indtænkes et 
forslag til bestyrelsens årshjul inkl. “skal-principper”. 
Det skal med til næste dagsorden. 
 

 3.2 Fra arbejdsgrupperne 
Sikker skolevej 

- Der er rettet henvendelse til både 

forvaltning og politi. Parterne mødes 

torsdag d. 21. januar kl. 13.00. 

Arbejdsgruppen for sikker skolevej: 
Arbejdsgruppen har haft møde med politi og repræsentant fra forvaltningen i sidste 
uge. Oplevelsen var mere positiv end vores første møde. Politiet var godt inde i 
sagerne og gav os nogle gode forklaringer herunder opgaver til forvaltningen for at 
blive klogere på det videre arbejde. 
Politiets indgangsvinkel er, at det er børnene der kommer først, så må de andre 
trafikanter komme derefter. 



Her vil vi sammen gennemgå 

opmærksomhedspunkterne. 

- Trafikpolitik.  

Der skal udarbejdes en ny trafikpolitik 

(Bilag: Den nuværende & ”på vej mod 

ny”) 

Lokal forankring 
- Intet  

Skole/hjem-samarbejde 
- intet  

Madordning 
- Intet 

Der bliver nu kigget på anlæg af et fortov, bedre lysforhold og mulige fartregulerende 
lystavler, der er aktive i skoletiden. Der skal laves trafiktællinger omkring skolen, 
inden der efterfølgende indstilles til politisk niveau om en beslutning. 
Det er fortsat bestyrelsens store bekymring, at der skal ske uheld før der handles i 
forhold til hastigheden omkring skolen, så det må fortsat være et vigtigt 
opmærksomhedspunkt.  
Karsten har i relation til de forskellige politikeres besøg på skolen nævnt denne 
bekymring. 
Vejføring og skiltning er fortsat også et OBS. Der er noget galt med skiltningen når 
man ikke kan se at der laves et venstresving, når man kommer fra rundkørslen og ind 
af Gammel Hørregårdsvej - dvs. bilister fra skolen har forkørselsret. 
Det lovede kommende oplæg fra forvaltningen skal danne grundlag for bestyrelsens 
næste reaktion, kontakt til byråd o.lign. 
Udvalget tager stilling til om vi skal have et ekstraordinært møde, når vi har modtaget 
oplægget fra forvaltningen. 
 
TRAFIKpolitik. 
Obs. på medsendte bilag, vinklen med rollemodeller er vigtige. De første 3 sider samt 
det ekstra bilag er gode. 
Vigtigt at skolen husker at øve færdslen omkring skolen med eleverne, så de i hvert 
fald er med på hvordan man færdes, f.eks. fra busstoppestedet eller fra “bump” over 
Gammel Hørregårdsvej. 
En opfordring skal også lyde til forældrene om at gå en tur ad den naturlige tilgang 
fra hjemmet til skolen, når de er hjemme om eftermiddagen. 
 
  

 
 

3.3 Eksterne medlemmer i skolebestyrelsen 
Opfølgning fra seneste møde. 

- Kontakt til den omtalte person, der 

foreslås til en ekstern plads i SB. 

Vedkommende er interesseret – takker 

dog nej, da vedkommende er under 

uddannelse. SB må gerne kontakte 

vedkommende igen til august – samt 

Karsten redegør for hans opfølgning fra sidste møde vedr. kontakt til Ghada. 
Beslutning: 
Bestyrelsen venter med at invitere Ghada ind til efter sommerferien, så det hele kan 
hænge sammen med uddannelse m.v. 



trække på kompetencer i forbindelse 

med en evt. temadag om 

forældreinddragelse. 

 
Drøftelse. 
Hvad er næste step? 

 3.4 Erlev Skole På Gammel Hørregårdsvej 
… at tage skolebygningerne i brug 

- Nødundervisning på matriklen fra 

mandag d. 25. januar 

- Åbning – officielle og uofficielle 

markeringer 

 
Hvilke ønsker og ideer har SB? 
Hvilken rolle ønsker SB? 
Hvad gør vi nu med de få inden for rammen af 
at måtte og kunne? 
Hvad forventer vi at kunne gøre/markere 
senere? 
Bilag – at tage den nye skole i brug 

Karsten redegør for vores ibrugtagning af den nye skole, herunder hvilke elever vi har 
til fysisk undervisning. 
Omstændighederne er “trælse” - det er så godt, som det nu kan blive, men vi 
afventer den store fest når vi må det igen. 
Det kan være en vigtig rituel handling at gå fra Buegade til den nye skole sammen 
med alle elever - det tager Karsten med videre til en snak med medarbejderne. 
 
Mandag d. 25/1 havde vi kort besøg af Borgmester, udvalgsformand og næstformand 
- til en meget lille “første skoledag”. 
Bilaget vil fortsat være et godt afsæt for det videre arbejde når alle elever kommer 
igen. 
Vigtigt at vi finder en god løsning, så alle elever finder ind til deres garderobe m.v. og 
i god tid - så vi ikke har alle elever inde på samme tidspunkt, men fordeler dem over 
dagen.  
 

 3.5 Oplæg: Princip for undervisning af elever med 
særlige udfordringer 
Drøftelse med udgangspunkt i bilaget mhp 
justeringer – endelig godkendelse i februar. 

Pkt. udsættes til senere dagsorden 

 3.6 Mødetid 
SB træffer beslutning om, at mødetid 
fremadrettet er 08:05. 

SB fastholder beslutningen og beder skolen om at arbejde med en tid hver morgen, 
hvor der er “summetid”, så man de første 10 - 15 min. kan møde ind i ro og orden 
som det passer den enkelte. 

Meddelelser/Til orientering 

4  Formanden Ingen bemærkninger. 

 Medlemmer 
HJ: Tilbud fra svømmeklubben vedr. 
svømmeundervisning (Udsat fra sidste møde) 

Henrik orienterer om tiltag vedr. “skolesvømning”, som Haderslev Svømmeklub gerne 
vil i gang med - i første omgang på 3 projektskoler, hvor af Erlev Skole er en af dem. 



Tiltaget indebærer at skolen kun sender en voksen afsted, og svømmeklubben så står 
med den egentlige undervisning, når eleverne kommer frem. Dette kan der ligge en 
besparelse i for skolerne. 
 

 Ledelsen  
- Nødundervisning, fjernundervisning, 

nødpasning … Status på hjemsendelse 

af elever. 

Mulighed for drøftelse. 

- Indskrivning 

- Budget 2021 

- A20 – og arbejdet med og under denne 

-  

-  

Karsten orienterer om det særlige ved nødundervisning samtidigt med at lærerne 
ikke er hjemsendte. Det betyder noget for den måde, der laves nødundervisning på, 
også den digitale del som for nogens vedkommende læses fra skolen. 
Vores fokus er delt mellem 0 - 2. årg., som ikke forventes at tilgå undervisningen via 
pc, og så resten af årgangene som alle har en pc til rådighed. 
Et vigtigt fokus er fortsat at have fat i alle elever dagligt og reagere, hvis vi oplever 
elever, der ikke møder ind til undervisningen digitalt. 
 
Indskrivning: 
Vi har pt. 33, hvilket tegner godt i forhold til de resterende år. Vi mangler pt. svar fra 
36 hjem, som vi kontakter igen. 
 
Budget 2021: 
KJ og Stefan har haft første møde med skolens økonomiske konsulent, så der er en 
forventning om at kunne redegøre yderligere for budget 2021, på kommende SB - 
møde. 
 
A 20: 
KJ og skolens TR har lagt en plan for, hvordan der arbejdes med den nye 
arbejdstidsaftale, så vi sammen kommer hele vejen rundt om dette - også så vi har 
det med i den kommende skemalægning. 
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2 min. Evt. 
Elevrepræsentanterne underskriver og går 

 

6  Evt. Husk den uafhentede julegave hos Karsten 
Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere  

  

Møder i SB tirsdage kl. 17.00 til kl. 20.00.:  

Ordinære: 23. februar, 27. april, 25. maj, 15. juni 



Tema: 23. marts – den første tid i den nye skole 

 

For dagsorden d. 19. januar 2021 

Mathias Christiansen Carina Rømer  Søren Erdrup Hansen  Karsten Rudbeck Jessen 

Formand  Næstformand  Souschef    Skoleleder 

Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 26. januar 2021– ERLEV SKOLE 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

 
 
 
_________________________ 
Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

 
 
 
_____________________________ 
Hiranur Kartal/HJK 
Elevrådsformand – 6. årg. 
 

 
 
 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Lasse Brommann/LB 

 
 
 
_____________________________ 
Sonila Ramadani 
Elevrepræsentant – 5. årg. 
 

 
 
 
 
Souschef  
Søren Erdrup Hansen/SH 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
 

 
 
 
__________________________ 
Lene Gramberg Johannson/LJ 
Suppleant 
 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  
 
 
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

 
 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Vakant 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Birgitte Gro Kjøng 

  

    



 
 
____________________________ 
Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

 
 
___________________________ 
Eksternt Medlem 
Vakant 

 

 

 

 


